

Call for Papers

2007 CCToMM M³ Symposium

The 2007 CCToMM Symposium on Mechanisms, Machines, and Mechatronics (**2007 CCToMM M³ Symposium**) will be held on Thursday May 31 – Friday June 1, 2007, at the Canadian Space Agency in Saint-Hubert (Montréal), Québec, Canada.

CCToMM M³ Symposium sessions will potentially include: mechanisms, dynamics of machines, applied vibrations, gearing and transmissions, robotics, mechatronics, control, machining, mechanical systems, space robotics, medical robotics, and biomechanics.

The 2007 CCToMM AGM will be held during the Symposium.

There are two submission formats possible for the Symposium:

a) Full-reviewed papers submitted in the format of the *Transactions of the CSME*, with the intention to produce, out of the best papers, a special issue on Mechanisms, Machines, and Mechatronics, sponsored by CCToMM. *Transactions of the CSME Instructions to Authors* are included in the attached PDF and can be found at www.cctomm.ca. Full papers should not exceed 12 pages.

b) Topic-reviewed abstracts. The objective of this format submission is to allow presentation/discussion of preliminary work being done in labs, agencies and/or industry. The abstracts shall be of the same format as the *Transactions of the CSME*. Abstracts should not exceed 2 pages.

Please submit each paper/abstract by email as a PDF file to the Symposium Co-Chair Dr. Alexei Morozov:

cctomm07@cim.mcgill.ca.

The deadline for submissions in any of the two formats is **February 5, 2007**. All communications with the corresponding author of each paper will be conducted by Email. Updates, considering reviewers' suggested modifications, of accepted papers will be due by April 19, 2007.

Each corresponding author submitting a full paper will be requested to review two papers per paper submitted.

Symposium Registration

	Two days	One day
CCToMM Members	\$200	\$140
CCToMM Student Members	\$100	\$70
Non-Members	\$250	\$160
Student Non-Members	\$125	\$90

The above two-day fees include:

1. For non-members and students, a complimentary registration to CCToMM
2. One copy of the proceedings on CD
3. Coffee breaks
4. Lunches (2) at the Canadian Space Agency cafeteria
5. Symposium Dinner

For one-day participants, fees include the above except the Symposium Dinner and only one lunch. Tickets for the Dinner can be included in the registration fee at an extra cost of \$60. A registration form, including payment information, will be sent at a later date.

Please be advised that the Canadian Space Agency (CSA) is located in St-Hubert, a 45-minute ride from downtown Montreal. The address for the CSA is:

John H. Chapman Space Centre
6767 route de l'Aéroport
Saint-Hubert, Québec, Canada

CCToMM is not providing for transportation between the Space Agency and downtown Montreal. Transportation is possible in many ways, namely, by public transportation, by taxi (approximately a \$40 ride), by car rental, or privately.

JOIN CCToMM

If you would like to become a member of CCToMM please fill in the application form to be found at <http://www.cctomm.ca/>. The regular annual membership fee is \$30.00 (\$10.00 for students).

Appel de communications

Symposium 2007 M³ de la CCToMM

Le Symposium 2007 sur les mécanismes, les machines et la mécatronique de la CCToMM (**Symposium 2007 M³ de la CCToMM**) aura lieu le jeudi 31 mai et le vendredi 1^{er} juin 2007, à l'Agence spatiale canadienne à Saint-Hubert (Montréal), Québec, Canada.

Les sessions du Symposium pourraient inclure : les mécanismes, la dynamique des machines, les vibrations appliquées, les engrenages et les transmissions, la robotique, la mécatronique, la commande, l'usinage, les systèmes mécaniques, la robotique spatiale, la robotique médicale et la biomécanique.

L'assemblée générale annuelle de la CCToMM aura lieu pendant le Symposium.

Deux formats de soumission sont possibles pour le Symposium :

a) Articles assujettis à l'arbitrage soumis selon le format des *Transactions de la SCGM*, avec l'intention de produire, parmi les meilleurs articles, un numéro spécial portant sur les Mécanismes, les machines et la mécatronique, parrainé par la CCToMM. Les instructions aux auteurs pour les *Transactions de la SCGM* sont dans le fichier ci-joint et sont disponibles à www.cctomm.ca. Les articles ne devraient pas dépasser 12 pages.

b) Résumés respectant les thèmes du Symposium. L'objectif de ce format de soumission est de permettre la présentation/discussion de travaux préliminaires faits dans les laboratoires, les agences et/ou en industrie. Les résumés seront du même format que les *Transactions de la SCGM* et seront limités à 2 pages.

Veuillez soumettre chacun de vos articles/résumés par courriel comme fichier PDF au Coprésident du Symposium, Dr. Alexei Morozov:

cctomm07@cim.mcgill.ca.

La date limite de soumission pour les deux formats est le **5 février 2007**. Toute communication avec l'auteur soumettant un article se fera par courriel. Les articles mis à jour pour inclure les modifications des réviseurs seront dus le 19 avril 2007.

Chaque auteur soumettant un article devra réviser deux articles par article soumis.

Frais d'inscription

	Deux jours	Un jour
Membres de la CCToMM	200\$	140\$
Membres étudiants de la CCToMM	100\$	70\$
Non membres	250\$	160\$
Étudiants non membres	125\$	90\$

Les frais pour deux jours ci-dessus comprennent :

1. Pour les non membres et les étudiants, une adhésion à la CCToMM
2. Une copie des comptes rendus sur CD
3. Pauses santés
4. Déjeuner (2) à la cafeteria de l'Agence spatiale canadienne
5. Dîner du Symposium

Pour les participants d'un seul jour, les frais comprennent ceux énumérés ci-dessus sauf le dîner et juste un déjeuner. Des billets pour le dîner peuvent être inclus dans l'inscription à un coût supplémentaire de \$60. Un formulaire d'inscription, comprenant les modalités de paiement, sera envoyé plus tard.

L'Agence spatiale canadienne (ASC) est située à Saint-Hubert, à environ 45 minutes du centre-ville de Montréal. L'adresse de l'ASC est :

Centre spatial John H. Chapman
6767, route de l'Aéroport
Saint-Hubert (Québec) J3Y 8Y9
CANADA

La CCToMM ne fournit pas le transport entre l'Agence spatiale et le centre-ville de Montréal. Plusieurs moyens de transport sont possibles, soit par transport public, par taxi (environ \$40), par voiture de location ou par voiture personnelle.

ADHÉRER À LA CCToMM

Si vous désirez adhérer à la CCToMM veuillez remplir le formulaire d'adhésion disponible à <http://www.cctomm.ca/>. Le coût annuel d'une adhésion est de 30.00\$ pour les membres réguliers et de 10.00\$ pour les membres étudiants.